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30/04/2023מיום   23/2אישור פרוטוקול מס  1.

סיוע הומניטרי ליהודי אוקראינה 2.

שנה למדינת ישראל בקהילה היהודית בארה"ב 75ציון  3.

והחלטות דיון תמצית:

30/04/2023מיום  23/2אישור פרוטוקול מס  1.

עיקרי הדיון: 

לא הובא לאישור.  

סיוע הומניטרי ליהודי אוקראינה 2.

עיקרי הדיון: 

יו"ר הוועדה פתח את הישיבה ובירך את הנוכחים. הוא ציין כי הישיבה תעסוק בנושאים הקשורים  
 לחג"מ. 

רוני ויניקוב הזכיר כי הנושא עולה בעקבות פנייה שהגיעה ליו"ר דירקטוריון קק"ל בנובמבר שנה  
לסיוע  שעברה, בה קק"ל התבקשה לבחון אפשרות להעניק סיוע הומניטרי, פעימה נוספת, בהמשך 

שניתן בפרוץ העימות בין רוסיה לאוקראינה לקהילות היהודיות באוקראינה. בעקבות הפניה, הוסמך  
יו"ר עמית של הוועדה לגיוס משאבים, רוברט טבייב, לצאת לשטח העימות ולבחון את המצב מקרוב. ר  

וספים. נבחנה  נפגש עם משפחות, גורמים בשגרירות ישראל באוקראינה, בסוכנות היהודית ובמוסדות נ
הצעה להקמת מתקן בשטח אוקראינה לקליטת המשפחות. לאחר התייעצות עם יו"ר קק"ל, הוחלט  

לדחות את ההצעה, ובמקומה הוחלט על ידי היו"ר ויו"ר עמית של הוועדה להעניק סיוע הומניטרי  
רגון  מלש"ח כהקצאה לא 5באמצעים כספיים, באותה מתכונת שאושרה ופעלה לפני כשנה, כשאושרו 

יהודי מקומי, שנבחר להיות ארגון יציג שיפעל אל מול כל הזרמים והקהילות בשטח, להענקת סיוע  
כספי לרכישת מזון, תרופות, ביגוד, לינה זמנית, הסעה מאובטחת, הצלת ניצולי שואה ואנשים מבוגרים  

שהתקיימה  מאזור הקרבות ועוד. ההצעה שמובאת כעת לדיון נדונה ואושרה פה אחד בוועדת חג"מ 
מלש"ח, ולאחר התייעצות   7מלש"ח. הוא ציין כי בתחילת הדרך דובר על סכום של  5הבוקר, בהיקף של 

מלש"ח, שיחולקו באמצעות אגף ההתרמה   5בלשכת היו"ר ובחינת החלופות הוחלט על מתן סיוע של 
תה לפני כשנה,  בחטיבה לגיוס משאבים, לארגונים וקהילות יהודיות באוקראינה, באותה מתכונת שהיי

 על סמך קבלת דו"חות והסברים מילוליים בנוגע לארגונים המקבלים את הסיוע.
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לינה רסקין הודתה לרוני על דברי ההסבר. היא שאלה האם מתקבלת בקרה חוזרת על הפעולות  
שמבוצעות עם הכספים שמועברים. היא הוסיפה כי מכירה היטב את ההתנהלות באוקראינה, ולעיתים  

י לעקוב אחר הכספים ולוודא שהם מגיעים למקום הנכון. מנגנון הפעולה שתואר נשמע נכון  ישנו קוש
 וסדור, אך יש להתייחס גם לעניין סגירת הביצוע לאחר העברת הכספים והשימוש שלהם.

חגי מיורק אמר כי יש לחזק מאוד את הנושא. למיטב ידיעתו, קק"ל היא הגוף היחיד הפועל כיום בתוך  
לעיתים קרובות באירועים טרגיים כאלה כשהדברים מפורסמים בכותרות ישנם גופים רבים  אוקראינה. 

שמבצעים פעילות חשובה במקום, אך כשהנושא יורד קצת מסדר היום המציאות בשטח עדיין נשארת  
חברתי. הוא אמר ששמח  -בעייתית ונדרשים מאמצי שיקום רבים, הכוללים שיקום פיזי ושיקום קהילתי

ושא עולה בקק"ל, ויש להתגאות על כך שהיא הגוף היחידי המרכזי שנמצא בשטח ויכול  על כך שהנ
 לעשות את הפעילות המדוברת. הוא ביקש לחזק את כל הפועלים בעניין. 

היו"ר אמר כי מזדהה עם החששות שעלו לגבי הבקרה על הכספים. אמנם מתקבלים דוחות המפרטים  
ניו הדבר לא מספק, ויש לדעת גם מה אותו ארגון עושה עם  לאיזה ארגונים מועברים הכספים, אך בעי

הכסף. יתכן כי הכספים ישולמו כמשכורות או שיושקעו במשימות ההומניטריות שתואמות לכוונת  
קק"ל. רוני ויניקוב הסביר כי בהמלצת החטיבה לגיוס משאבים וקשרי חוץ, המצורפת לסדר היום,  

מתוך כלל הגופים, קק"ל הוא אכן הגוף היחיד שעדיין פועל  ישנה התייחסות לשאלות המוצדקות שעלו. 
בתוך שטח אוקראינה, המוגדר כשטח צבאי סגור. גופים יהודיים ומוסדות לאומיים פועלים מחוץ  
לאוקראינה. מכיוון שמדובר בשטח צבאי סגור, ישנו קושי לבצע את הבקרה באופן אישי. עם זאת,  

הוא מבצע עם הכסף. הכסף לרוב מועבר במספר פעימות, ורק  בדוח המילולי של כל ארגון מפורט מה 
לאחר קבלת דוח מפורט החתום על ידי מנכ"ל הארגון אליו מועברת הפעימה הבאה. אמנם הבקרה  
מוגבלת מאוד, אך מבוצעים מירב המאמצים לבצע בקרה, כך שמנכ"ל הארגון שמקבל את התקציב  

 תוך רשימת הפעימות המאושרות לו.מקבל את המנה הבאה רק לאחר ביצוע אבן דרך מ
מלש"ח. היו"ר   5היו"ר שאל מהו היקף התקציב שאושר בפעם הקודמת. רוני ויניקוב השיב כי אושרו 

המלש"ח הקודמים. רוני הסביר כי הועבר בזמנו   5הוסיף ושאל האם ישנו דוח מפורט בנוגע לשימוש של 
יהודים מרחבי   28,000הסיוע הקודמת הסתייעו  דיווח לדירקטוריון על ידי המנכ"ל, שפירט כי בחטיבת

אוקראינה, שקיבלו סיוע באמצעות שורה ארוכה של ארגונים. ארגונים אלה העבירו דו"חות, והגוף  
היציג, הקונפדרציה של הקהילות היהודיות באוקראינה, שיודגש כי אינו קשור לקונפדרציה כגוף ציוני,  

הדוחות שמורים בחטיבה לגיוס משאבים, וכלל שיידרש ניתן   העביר דוח מילולי על כל מנת סיוע. כלל
להציגם בוועדה. היו"ר שאל האם ניתן לצרף לקראת ישיבת הדירקטוריון ביום ראשון, במסגרת  

החומרים המצורפים, דיווח תמציתי על הנעשה בכספים בפעימה הקודמת. הדבר ישמש כרקע לחברי  
 היום בוועדת הכספים. רוני הסכים. הדירקטוריון, שיצביעו על התקציב שיאושר 

דניאל אבידור אמר כי לצד דוח הביצוע, יש להציג גם מה צפויים לעשות עם התקציב החדש שיאושר.  
כך שיוצג גם דוח רטרואקטיבי וגם דוח צופה פני עתיד. רוני ויניקוב הסביר כי הדוח יוכן טנטטיבית,  

סיוע, ולאחר מכן ייפתח חמ"ל באגף ההתרמה של  מכיוון שבשלב זה מבוקש לאשר את גבולות תקציב ה
החטיבה לגיוס משאבים, שיפעל לקבל פניות מכלל הארגונים והקהילות הרלוונטיים. רוני הוסיף כי לא  

ידוע עדיין לאיזה ארגונים יועבר התקציב, והדבר יבוצע בהתאם לקבלת הפניות שיתקבלו, ייבחנו  
 וע באופן הדרגתי, בכפוף לקבלת נימוקים משביעי רצון. ויעובדו. הגוף היציג יאפשר את העברת הסי

גדי פרל אמר כי הנכונות לחרוג ולהבין את הצורך, כך שנוצרו מנגנונים לחלוקת הכסף, היא מאוד  
מרשימה. הוא הוסיף כי באופן אישי הוא מודע לסיכונים, וכי במצבי מלחמה לא תמיד יודעים לאן  

 את המקסימום בנושא והוא שמח לתמוך בנעשה.  הכסף מועבר, אך לדעתו החטיבה מבצעת
מלש"ח מתוך יתרות    5היו"ר הקריא את הצעת המחליטים: וועדת הכספים מאשרת לתקצב סך של 

קק"ל הפנויות שמעל כרית הביטחון, לטובת סיוע הומניטרי ליהודי אוקראינה בהמשך חיזוק הקשר עם  
 קק"ל. חברי הוועדה הצביעו פה אחד בעד.    יהודי אוקראינה. החלטה זו תובא לאישור דירקטוריון
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מלש"ח מתוך יתרות קק"ל הפנויות שמעל כרית הביטחון   5ועדת הכספים מאשרת לתקצב סך של 
לטובת סיוע הומניטרי ליהודי אוקראינה והמשך חיזוק הקשר עם יהודי אוקראינה. החלטה זו תובא  

 לאישור דירקטוריון קק"ל.
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 .3 שנה למדינת ישראל בקהילה היהודית בארה"ב 75ציון 
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שהוא  , JCRC NYרוני ויניקוב הסביר כי לפני כחודשיים הועברה פנייה ליו"ר ולמנכ"ל מטעם ארגון 
הזרוע לקשרי חוץ של הפדרציה היהודית של ניו יורק. הוא הדגיש כי מדובר בפדרציה יהודית ולא  

ד  בפדרציה ציונית, ואין קשר למוסדות הציוניים. בפנייה הוסבר כי השנה הארגון מארגן את אח
האירועים הגדולים בהיסטוריה של צעדות ההזדהות של הקהילה היהודית של ניו יורק עם מדינת  

שנה לעצמאותה של ישראל. בשל גודל האירוע ומרכזיותו, והשנה   75ישראל, וזאת לרגל קיום 
המיוחדת, מבקשים לראשונה את מעורבות קק"ל, גם כדי להעלות את שמה במצעד, וגם כדי לקיימו, כי  

אלש"ח.   750צעד כרוך בעלויות יוצאות דופן. הפנייה המקורית הייתה בנוגע להקצאת תמיכה בסך המ
לאחר קבלת הפנייה בוצעו דיונים מקצועיים ומקיפים עם אגף התקשרויות, הלשכה המשפטית,  

במטרה להקטין את  , JCRCמזכירות החברה וגורמי מקצוע נוספים, והתקיים גם מו"מ מול הארגון 
שתתפות של קק"ל למינימום האפשרי, עם מקסימום תועלת. ישנה חשיבות לחיזוק קשרי  סכום הה

החוץ של קק"ל בקהילה היהודית הגדולה ביותר בעולם, וכידוע במצעד צפויים לקחת חלק: ראש העיר,  
סנטורים, חברי קונגרס, ראשי ארגונים יהודיים מארה"ב ומהתפוצות, והוא ישודר למאות אלפי צופים  

ן מדיות, ערוצי תקשורת ורשתות חברתיות. כמו כן, נעזרו גם בהמלצתו של צחי משה ממערך  במגוו
אלש"ח לסך של   750ההסברה, וניהלו את המו"מ במטרה להקטין את השתתפות קק"ל מסכום של  

דולר בלבד. במקביל, ניתן דגש על התועלת בנראות, הסברה, יח"צ, קשרי חוץ וקשרי ממשל   75,000
 ה"ב. ההצעה המעודכנת מובאת כעת לאישור, לאחר שאושרה גם בוועדת חג"מ.  מקומיים באר

דניאל אבידור בירך על ההצעה. הוא שאל מדוע הדבר מגיע מתקציב חג"מ ולא מתקציב הסברה. רוני  
ויניקוב השיב כי מבקשים להקצות לכך תקציב מהרזרבה ולא מתקציב חג"מ, כי לא מדובר באירוע  

ר הסביר כי התקציב של שני הסעיפים שעלו בישיבה הם לא מתוך ספר התקציב  שתוכנן בחטיבה. היו"
 , והמקור התקציבי הוא מעל כרית הביטחון. חג"מ הוא זה שטיפל בנושאים אלה. 2023הקיים של 

היו"ר ציין כי מבין שישנו מימד בו חטיבת ההסברה והתקשורת יכולה למנף את המצעד העלאת קרנה  
מנף את הפעילות באוקראינה לטובת הסברה ותקשורת, אך בסופו של דבר  של קק"ל, כמו שיכלה ל

מדובר בפעילות שמתקיימת בחו"ל במסגרת קשרי ממשל, וקשרים שהם חלק ממטרות החטיבה לגיוס  
משאבים. חגי מיורק הסכים, והוסיף כי הנושאים נמצאים במסגרת הסמכויות של וועדת חג"מ, שלא  

שרי ממשל בתפוצות. היו"ר הוסיף כי הערתו של דניאל אבידור היא  מתעסקת רק בתרומות אלא גם בק
חשובה, מכיוון שראוי שאירועים אלה ינוצלו בצורה טובה על ידי חטיבת ההסברה והתקשורת, כדי  

 להעלות את קרנה של קק"ל בציבור, ומדובר בסוג של יח"צ.
ה היום, אך חשוב לו להגיד  דניאל אבידור ציין כי לא התאפשר לו להשתתף בוועדת חג"מ שהתקיימ

לפרוטוקול כי ביקש לנצל את הוועדה על מנת להתנצל בפני רוני ויניקוב על הסגנון שלא מאפיין אותו,  
חג"מ. הוא הוסיף כי דיבר על כך עם רוני גם באופן אישי  -כפי שפנה אליו בוועדה המשותפת של חינוך

תפות קק"ל, והוא דוגמה לכך שיש למצות עוד  והתנצל בפניו. הוא הוסיף כי תומך בקיום המצעד ובהשת
 יותר את פעילות קק"ל בתפוצות, בהסברה ובקשרי חוץ. 

גדי פרל ביקש להוסיף הסתייגות להחלטה. מדובר באירוע יחסית חריג, שלא נעשה בעבר על ידי קק"ל.  
חריג   יש למנוע יצירת תקדים שלא יהיה ניתן לשנות. הוא הקריא את ההסתייגות: מדובר באירוע

ובלחץ זמנים, ולכן שמחים לאשר אותו. היה ויתקבלו בקשות נוספות הן לא יועברו לדירקטוריון, אלא  
בצירוף מדיניות בנושא, כדי לקבל החלטות בהמשך. היו"ר שאל מהו הכלל בנוגע להסתייגות שהועלתה  

כים להצטרף  על מנת לצרפה להצעת המחליטים. עו"ד שימי בראון הסביר כי שני חברי וועדה צרי
 להסתייגות. חגי מיורק ויעקב בכר הצטרפו להסתייגות של גדי פרל. 

 היו"ר ביקש מהמזכירות לנסח את ההסתייגות בתוך הצעת המחליטים. 
ניסן צ'ליק שאל האם המצעד כולל את הקהילה היהודית בניו יורק, או את כלל היהודים בארה"ב. הוא  
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היה אפשרות להבליט את נוכחותה של קק"ל באירוע, למרות  ציין כי אינו בקיא בנושא, אך ביקש כי ת
 איזושהי צורה כדי שיידעו שאנחנו נוכחים שם, זה אחד.  . JNF-סוגיית ה

עו"ד שימי בראון ביקש להבהיר בנוגע להסתייגות שעלתה כי הוועדה רשמה לעצמה את הערתו של גדי  
שת החלטה. גדי פרל הסביר כי חשוב  פרל, ולא מדובר בהצעת החלטה להסתייגות, כי היא אינה דור

שיהיה ניתן לוודא שלא יגיעו בקשות דומות בעתיד. הוא הבהיר שהוא תומך בנושא ומדובר במעשה  
 נכון, אך יש לכך השלכות עתידיות. 

היו"ר ביקש כי בהתאם להסתייגות שהועלתה, אליה הצטרפו שני חברים, יירשם בהצעת המחליטים  
שנה למדינת ישראל   75מעל כרית הביטחון, לציון , Xלתקצב סך של כי: וועדת הכספים מאשרת 

בקהילות היהודיות בארה"ב ומבקשת לציין כי מדובר באירוע חד פעמי בעל מאפיינים ייחודיים. עו"ד  
אביתר יצחק הלוי ציין כי הדברים כבר נרשמו בהצעת ההחלטה לדירקטוריון. היו"ר השיב כי הדברים  

יחסות למדיניות העתידית בנושא. עו"ד יצחק הלוי הסביר כי כעת מאושר רק  שנרשמו לא כוללים התי
המקור התקציבי, וועדת הכספים לא צריכה לאשר את הפעילות עצמה. הדירקטוריון יאשר את  

הפעילות ואת המקור התקציבי. בלשכה המשפטית הייתה מחשבה על ההסתייגות שעלתה, ומכיוון  
חודיים הדברים נרשמו בהתאם בהצעת המחליטים לדירקטוריון. גדי  שמדובר באירוע בעל מאפיינים יי

פרל אמר כי עדיין מדובר בתקדים שיכול להוביל לפניות נוספות, וביקש שייכתב כי במידה ותתקבל  
בקשה בנוגע למצעים נוספים בארה"ב, לפני שהיא תוגש לאישור תגובש מדיניות בנושא. עו"ד שימי  

 זו הדבר לא צריך לעלות כהסתייגות, אלא כתיקון להצעת ההחלטה. בראון הסכים, ואמר שמסיבה 
 היו"ר ביקש כי הצעת ההחלטה תתוקן בהתאם על ידי המזכירות, ביחד עם הלשכה המשפטית. 

רוני ויניקוב ביקש להודות לדניאל אבידור על דבריו. בנוגע לשאלתו של ניסן צ'ליק, הסביר כי מדובר  
יורק, שהיא  הקהילה היהודית הגדולה ביותר בעולם, מחוץ למדינת   בפנייה של ארגון של יהדות ניו

מיליון יהודים. עשרות רבות של ארגונים יהודיים של ניו יורק, בתי ספר, בתי   2ישראל, המונה כמעט 
משתתפים ומעריכים כי ישתתפו בו   40,000-כנסת וארגונים ייעודיים צועדים במצעד, אך השנה צופים כ

 ות לניו יורק.גם מקהילות סמוכ
בהמשך להתייחסות שהועברה על ידי גדי פרל, יתווסף להצעת המחליטים המשפט: היה ויתקבלו  

בקשות נוספות להשתתפות קק"ל במצעדים בחו"ל, אלו יועברו לאישור רק לאחר שתתקבל החלטת  
מתוך יתרות   75,000$מדיניות. הצעת המחליטים המלאה: וועדת הכספים מאשרת לתקצב סך של 

שנה למדינת ישראל בקהילות היהודיות   75קק"ל הפנויות שמעל כרית הביטחון, לטובת המצעד לציון 
בארה"ב. החלטה זו תובא לאישור דירקטוריון קק"ל. היה ויתקבלו בקשות נוספות להשתתפות קק"ל  

  במצעדים בחו"ל, אלו יועברו לאישור רק לאחר שתתקבל החלטת מדיניות. חברי הוועדה הצביעו פה
 אחד בעד.

 היו"ר הודה לנוכחים ונעל את הישיבה. 
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אלף דולר מתוך יתרות קק"ל הפנויות שמעל כרית הביטחון   75ועדת הכספים מאשרת לתקצב סך של 
שנה למדינת ישראל בקהילות היהודיות בארה"ב. החלטה זו תובא לאישור   75לטובת המצעד לציון 

דירקטוריון קק"ל. היה ויתקבלו בקשות נוספות להשתתפות קק״ל במצעדים בחוץ לארץ, אלו יועברו  
 ישור רק לאחר שתתקבל החלטת מדיניות. לא
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